
Odborný semináø

EVROPSKÝ TÝDEN MOBILITYDOPRAVNÍ OBSLUŽNOST

 

Ústecký kraj pod záštitou hejtmana Jiøího Šulce poøádá v rámci Evropského 
týdne mobility odborný osvìtový semináø k tématu veøejné dopravy 
 

Dopravní obslužnost 2008 
aneb po celém Ústeckém kraji bez auta 
 

Termín:
 

22. 9. 2008
 

od
 

9:30
 

do
 

15:00 
Místo:

 

v
 

konferenèním
 

sále
 

Krajského úøadu
 

Ústeckého
 

kraje 

 

                                  Vážené dámy, vážení pánové, kolegové, pøátelé, 
 
                                  dovolte mi abych Vás jménem Ústeckého kraje pøivítal na odborném osvìtovém         
                                  semináøi k tématu veøejné dopravy, který pod záštitou hejtmana Ústeckého kraje  
                                  poøádáme v rámci Evropského týdne mobility. 
 
                                  V roce 2008 se mnohá mìsta a obce v ÈR opìt zapojila do celoevropské akce 
                                 „Evropský týden mobility“ a „Evropský den bez aut“, která se letos v Evropì koná 
                                  už posedmé. Evropský týden mobility je osvìtová kampaò pro obèany mìst, 
které upozoròuje na problémy se stále narùstající automobilovou dopravou ve mìstech, a kterým 
zároveò nabízí možnosti a výhody udržitelných druhù dopravy. Mnohá evropská mìsta už pochopila, 
že prostor v ulicích patøí také chodcùm, cyklistùm a veøejné dopravì, nejen autùm. I my chceme 
v našem kraji dokázat, že díky úèelnému plánování a organizaci se do mìst dostanete efektivnì 
i veøejnou dopravou. 
 
Úvodem nemohu nepøipomenout, že Ústecký kraj si jako první v ÈR v nedávném období prošel tìžkou 
zkouškou, která jak všichni jistì víte není ještì definitivnì uzavøena. Z èastých komentáøù ve 
sdìlovacích prostøedcích lze usuzovat, že v dobì blížících se krajských voleb bude tato kauza hojnì 
využívána k ovlivnìní názoru volièù a je dokonce možné, že bude tím povìstným jazýèkem na váhách 
co se týká pøípadného volebního úspìchu èi neúspìchu. 
 
Je jasné, že i Ústecký kraj se potýká s všeobecnì známými dopravními problémy, které zde mezi 
námi není nutné jednotlivì pojmenovávat, a snaží se veøejnou dopravu co nejvíce pøizpùsobit 
potøebám obèanù kraje na stranì jedné a na stranì druhé èiní kroky, aby objednávaná doprava mìla 
co nejmenší negativní dopad jak na cestující tak na životní prostøedí. 
 
Zejména proto jsou jednìmi ze stìžejních/základních požadavkù novì uzavøených dlouhodobých 
(8let) smluv s dopravci kvalitativní požadavky na vozový park. V této souvislosti musím zmínit i tu 
skuteènost, že v této oblasti plnìní smluv vede Ústecký kraj prostøednictvím odboru dopravy krajského 
úøadu nekoneènou „válku bez vítìze“ se všemi smluvními dopravci a výše uložených sankcí nám 
dokazuje, že je stále co zlepšovat. Naopak je velmi pozitivní zjištìní, že dopravní obslužnost se podle 
reakcí lidí, kteøí tuto dopravu osobnì využívají, mìní k lepšímu a to v nìkterých èástech našeho kraje 
velmi dynamicky. 
 
Abych nenarušil stanovený harmonogram semináøe, tak již jen krátce pøipomenu konání prvního 
roèníku soutìže Autobusový dopravce roku, kde byly rozdìleny ceny v hned nìkolika kategoriích. 
Doufám, že pøi poøádání druhého a následujících roèníkù, se doèkáme ještì vìších pozitivních ohlasù 
ze strany cestujících a soutìžení bude mít nezanedbatelný vliv na koneènou kvalitu poskytované 
služby. 
 
Závìrem jen pøipomínám, že naším aktivním pøístupem k zajištìní dopravní obslužnosti jsme se dotkli 
zájmù a èinností mnoha osob èi institucí, které, jak je v dopravì ostatnì dobrým zvykem, mají na naše 
kroky a výsledky odlišné názory. Je to podle mého pøirozené, v tomto oboru nelze bez výhrad 
uspokojit každého a zdravé konkurenèní prostøedí a soutìživost v rámci platného legislativního rámce 
je to prostøedí, které pøeje zodpovìdným a solidním dopravcùm. Tedy takovým dopravcùm, kteøí si 
zaslouží nárok na uzavøení smlouvy o závazku veøejné služby s Ústeckým krajem a následnì garanci 
výkonù a ochrany. 
 
 
JUDr. Franc M., svodný námìstek pro dopravu 
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